
Folketingets Sundhedsudvalg

Dato: 5. november 2010

Under henvisning til Folketingets Sundhedsudvalgs brev af 19. oktober 

2010 følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 

59 (SUU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 59:

”Er ministeren enig med Kjeld Møller Pedersen i hans vurdering af det offent-

lige tilskud til høreapparater: "Man kan have en velbegrundet formodning 

om, at tilskuddet og tilskuddets størrelse er med til at forvride markedet på to 

leder: Både prisen på høreapparater og avancerne hos de private klinikker, 

som lever af at sælge og udlevere høreapparaterne, bliver drevet i vejret. 

Man kan også se, at der reklameres voldsomt i branchen, og at der skete en 

voldsom ekspansion af branchen, da man forhøjede tilskuddet voldsomt". 

Der henvises til artikel i Jyllands-Posten den 19. oktober 2010 "En forgyldt 

høre-branche".”

Svar:

Baggrunden for indførelsen af tilskudsordningen var at sikre borgere med 

hørenedsættelser en hurtig og fleksibel adgang til at få kompenseret deres 

høretab. Derfor er det også dybt beklageligt, at ordningen er blevet misbrugt.

De voksende udgifter på området og den høje aktivitet er uacceptabel, hvis 

ikke det er et udtryk for et reelt stigende behov for høreapparater i befolknin-

gen. Der er derfor igangsat en kulegravning, der skal fokusere på udgiftskon-

trol, gennemsigtighed, kvalitet m.v. Kulegravningen, som skal være afsluttet 

primo 2011, skal bruges til en grundig gennemgang af området.
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